
  



Usnesení 
z 15. zasedání Zastupitelstva obce Černá 

v Pošumaví ze dne 21. 12. 2015 
 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
1. Rozpočet obce na rok 2016, tj. příjmy ve výši 26 485 000 Kč, výdaje ve výši 

26 485 000 Kč a financování ve výši - 0 Kč (příloha č. 1 zápisu). 
2. Rozpočtový výhled na roky 2015 - 2019 (příloha č. 2) 

2016 předpokládané příjmy 29 465 000 Kč, výdaje 29 465 000 Kč 
2017 předpokládané příjmy 30 665 000 Kč, výdaje 30 665 000 Kč 
2018 předpokládané příjmy 32 765 000 Kč, výdaje 32 765 000 Kč 
2019 předpokládané příjmy 33 865 000 Kč, výdaje 32 865 000 Kč. 

3. Měsíční odměny za výkon funkce neuvolněných členů zastupitelstva, 
místostarostky, předsedů kontrolního, finančního výboru a starostce 
v maximální částce dle přílohy č. 1 nařízení vlády č. 37/2003 v platném znění 
od 1. 1. 2016. 

4. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na p. č. 1319/1 a 1320 
z důvodu vybudování kabelové přípojky a pilíře pro E.ON ČR s.r.o. IČ: 25733591 
za úplatu. 

5. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na p. č. 32/12 
z důvodu vybudování kabelové přípojky a pilíře pro E.ON ČR s.r.o. IČ: 25733591 
za úplatu. 

6. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti na pozemek p. č. 250/56 
z důvodu vybudování cyklostezky od Lesů ČR, s.p. se sídlem Hradec Králové IČ: 
42196451. 

7.  Smlouvu o výpůjčce č. 39DS/SV 7-2015 z důvodu vybudování „Stezky 
pro chodce a cyklisty Černá v Pošumaví – Hůrka“ bezúplatně od ŘSD ČR, státní 
příspěvková organizace, IČ: 65993390. 

8. Smlouvu o výpůjčce č. 39DS/SV 8-2015 z důvodu vybudování Cyklostezky CS1 
podél jezera Černá v Pošumaví bezúplatně od ŘSD ČR, státní příspěvková 
organizace, IČ: 65993390. 

9. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti na pozemek p. č. 1508/1 
a 1506/1 z důvodu vybudování cyklostezky Černá v Pošumaví Hůrka od Povodí 
Vltavy s.p. se sídlem Praha IČ: 70889953 za 10 000 Kč. 

10. Prodej parcely p. č. 451/57 o výměře 35m2 dle geometrického plánu 2317-
222/2015 vyhotovený 1. Geodetickou kanceláří Č. Krumlov v k. ú. Černá 
v Pošumaví - Radslav za 400 Kč za m2 a náklady s prodejme spojené A.M.S. CB 
s.r.o. České Budějovice IČ: 28156196.  



11. Prodej části parcely p. č. 563/1 o výměře 48m2 dle geometrického plánu 2345-
243/2015 vyhotovený f. Geoterc Č. Budějovice v k. ú. Černá v Pošumaví – Dolní 
Vltavice za 150 Kč za m2 a náklady s prodejem spojené Vodní záchranné službě 
ČČK Český Krumlov IČ: 60630256. 

12. Prodej parcely p. č. 104/5 o výměře 91m2 v k. ú. Černá v Pošumaví za 35 Kč 
za m2 a náklady s prodejem spojené vlastníkovi nemovitosti p. č.104/2. 

13. Podání žádosti o dotaci „Rekonstrukce fotbalového hřiště na p. č. 56/1“ 
z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. 

14. Podání žádostí o dotace z grantů Jihočeského kraje. 
15. Zřizovací listinu příspěvkové organizace Základní školy a Mateřské školy Černá 

v Pošumaví IČ: 75000318 (Přílohu č. 1: Věci předané k hospodaření ZŠ a MŠ 
Černá v Pošumaví, Přílohu č. 2: Pravidla hospodaření ZŠ A MŠ Černá 
v Pošumaví). 

16. Poskytnutí jednorázové dotace ve výši 30 000 Kč z rozpočtu obce Černá 
v Pošumaví, která nemá charakter veřejné podpory, Yacht klubu Jestřábí, z.s. 
IČ: 03569039. Dotace bude použita na extrémní závod „LIPNO ICE MARATON“. 

17. Poskytnutí jednorázové dotace ve výši 12 000 Kč z rozpočtu obce Černá 
v Pošumaví, která nemá charakter veřejné podpory, smíšenému pěveckému 
sboru MUSICA VIVA, z.s. IČ: 27026507. Dotace bude použita na činnost. 

18. Poskytnutí jednorázové dotace ve výši 30 000 Kč z rozpočtu obce Černá 
v Pošumaví, která nemá charakter veřejné podpory, Mysliveckému spolku 
ČERNÁ HORA, z.s. IČ: 60084243. Dotace bude použita na činnost. 

19. Poskytnutí jednorázové dotace ve výši 12 000 Kč z rozpočtu obce Černá 
v Pošumaví, která nemá charakter veřejné podpory, JUNÁK - český skaut, z.s. 
IČ: 70520071. Dotace bude použita na činnost.  

20. Místní program obnovy venkova na roky 2016 – 2020. 
zastupitelstvo obce 

Společenská rubrika 
 

 
V lednu svá výročí oslaví paní Marie Musilová, Ludmila 
Hejdová, Eliška Křížová a pánové Milan Gregar, Michal 
Bandura, Alexander Roman a Petr Martínek.  

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně štěstí, zdraví a pohody v osobním 
životě. 

 
 

                                         Za SPOZ Věra Daňová 



O kapličce STINI v Dolní Vltavici 
 

Při vjezdu do Dolní Vltavice si každý 
povšimne kapličky přímo u cesty, 
chráněné dvěma košatými lípami. 
Barokní kaple STINI byla postavena 
v roce 1648, těsně po třicetileté válce, 
jako pietní místo, kam byly 
pochovávány oběti morové epidemie. 
Ve stejné době byly vysazeny i obě lípy. 
Podle kroniky nechal kapličku vystavět 
pan Stini, tehdejší starosta Dolní 
Vltavice. Původně dřevěná stavba 

prošla roku 1753 přestavbou, kterou 
financovala obyvatelka Dolní Vltavice paní Teidinger jako poděkování za zázračné 
uzdravení z těžké nemoci. Restaurování maleb v kapli proběhlo v roce 2000. 
Kaplička i oba stromy byly zapsány v seznamu památek chráněných státem, v roce 
2002 však z neznámých důvodů byly oba stromy ze seznamu památných stromů 
vyňaty. V současné době je vedeno správní řízení o opětovném zařazení starých lip 
do seznamu chráněných stromů ČR. Starost o kapličku převzala před rokem rodina 
Kondyskova z pensionu Calla v Dolní Vltavici. 

 
 
 
 
 
 

Termín svozů bioodpadu 
Černá v Pošumaví 

    1. 1. - 31. 3. 2016: 7. 1., 4. 2., 3. 3. 
1. 4. - 31. 10. (1 x za 14 dní) sudý čtvrtek: 7. 4., 21. 4., 5. 5., 19. 5., 2. 6., 16. 6.,                                                                                                   

30.6., 14. 7., 28. 7., 11. 8., 25. 8., 8. 9., 22. 9., 6. 10., 20. 10., 
1. 11. - 31. 12. (1 x za měsíc) 1. čtvrtek v měsíci: 3. 11., 1. 12. 

Ema Kondysková  



Střípky z nedávné historie, 
co se událo a o čem se psalo 

 
Výstava zvířectva 

Místní svaz chovatelů byl v roce 1984 garantem uspořádání Okresní výstavy 
králíků, drůbeže a okrasných i užitkových holubů. Výstava se konala ve dnech 3. – 4. 
listopadu a byla instalována v prostorech Panelové restaurace – Pipigril. 
Čestné předsednictvo tvořili: Jaroslav Zimmermann – předseda MNV a ředitel 
Základní školy; Jan Frisch – tajemník MNV; ing. Marie Kročáková – předsedkyně MV 
NF a pracovnice OPŠ /Oborový podnik Šumava/; Bohumil Švarc – vedoucí provozu 
Černá, Statek Frymburk; Karel Machač – vedoucí provozu Jihoč. pekárny VOŠ 
/Výrobna ovocných šťáv/. 
Výstavní výbor tvořili: Miroslav Baník – předseda ZO Českého svazu chovatelů; ing. 
Jan Novák – místopředseda; František Podroužek – jednatel; Václav Valnoha – 
ekonom; František Korčák – hospodář; Karel Vrba – propagace. 
Vedoucím expozice králíků byli Gustav Musil, Petr Drtina a František Korčák, 
u expozice drůbeže byli Václav Růžička a Augustin Pajpach a u expozice holubů 
Václav Macháček a Václav Růžička. Veterinární dozor měl MVDr. František Hoffner. 
Z králíků byli vystavováni: Králík obr, Bílý obr, Moravský obr, Činčila velká, Velký 
světlý stříbřitý, Vídeňský bílý, Novozélandský červený, Novozélandský bílý, 
Kalifornský, Český strakáč, Aljaška, Holandský, Kastorex, Rex dalmatínský strakáč, 
Rex černý a Angora. 
Z plemen slepic na výstavě: Vlaška koroptví, Leghornka, Minorka černá, Šumavanka, 
Amrokska, Sasexka světlá, Australka, Plymutka žíhaná, Rodajlendka, Kočinka 
a Rousná zakrslá tříbarevná. 
Plemena holubů: Anglický pávik bílý, Brněnský voláč bílý, Brněnský voláč modrý 
bílopruhý, Český voláč bílý, Český voláč černý, Český voláč žlutý, Anglický voláč 
modrý, Moravský pštros modrý, Vídeňský slepičák černý. 
Z naší obce vystavovali tito chovatelé:  
Miroslav Baník, Petr Drtina, František Korčák, Gustav Musil, Augustin Pajpach 
a František Podroužek. 

 

Nehoda 
 Pozornost občanů naší obce vzbudila nehoda, která se stala 22. listopadu 

1984. V té době projíždělo obcí směrem od Horní Plané do Českého Krumlova 
nákladní auto Vojenských lesů naložené kládami. V zatáčce u školy spadla jedna 
uvolněná kláda. Shodou okolností procházela v těch místech sestřenice naší 
občanky Ludmily Šinclové se svým synem a s kočárem, ve kterém vezla holčičku 
Veroniku /dceru Hany Šinclové – Zápotocké/. Určitou souhrou náhod, leknutím, či 



jinak, holčička vypadla z kočárku na zem těsně před tím, než kláda dopadla 
na kočárek a ten úplně zdemolovala. Malá se sice zachránila, ale přesto pádem 
na zem utrpěla zlomeninu lebeční kosti, otřes mozku a další pohmožděniny. Malý 
syn vyvázl bez zranění, ovšem paní utrpěla zlomeniny obou rukou. 

 
Amatérská výtvarná tvorba 

Okresního kola amatérské výtvarné tvorby AMO – 1985, které se zúčastnilo 
28 autorů, kteří vystavovali 177 prací z oblasti kresby, malby, užité grafiky a tvorby a 
užité tvorby, se rovněž zúčastnila svými pracemi i naše občanka Monika Záhorová. 

 Odborná porota, jejímž předsedou byl akademický malíř Stanislav Zadražil, 
provedla zhodnocení a výběr prací do krajského kola. Z okresního do krajského kola 
postoupila i Monika Záhorová dvěma pracemi – Leden a Zimní krajina. Výstava 
těchto prací se konala od 30. března do 13. dubna 1985 v Městském museu 
v Blatné. 

 
Víte, co bylo BFOOP? 
Zkratka znamenala - brigádní forma organizace a odměňování práce.  

 Tuto nově propagovanou metodu uplatňovala v roce 1986 brigáda 
ošetřovatelů dojnic v kontrolní stáji v Černé. Brigáda měla 12 členů, z toho bylo 
8 dojiček, 2 stájníci a 2 stálí střídači. Vedoucím brigády byl Josef Krcho, zástupcem 
Zdeněk Malý a garantem brigády ing. Pavel Sarauer, zootechnik provozu Černá. 

 Brigáda si sama řešila zastupování v době krátké nepřítomnosti, 
dodržovala během roku stanovené postupy, předpisy a opatření při práci 
a udržovala i okolí stáje v pořádku. 
Celoroční přínos brigády se hlavně projevil ve větší zodpovědnosti jednotlivců 
za celkové výsledky a snazším a operativnějším zastupováním pracovníků. 

 

Občanský výbor Bližná 
 V září 1986 byl ustanoven nový občanský výbor v této osadě. Předsedkyní 

byla zvolena poslankyně Helena Kučerová a dalšími členy byli: Arnošt Welinger, 
Ludmila Mouchová, František Flöring, Miroslav Přibyl a aktivistka Jaroslava 
Schallenbergerová. 
OV Bližná patřil i v minulosti vždy k nejlepším a získal mnohá ocenění i v okresním 
měřítku. Pořádaly se zde zábavy, zejména ve spolupráci s ČSPO, jak pro dospělé, tak 
besídky pro děti. Velký kus práce se udělal v celkovém úklidu osady, výsadbě zeleně 
a její celoroční údržbě. 
V osadě se pořádaly další kulturní akce, jako oslavy Dětského dne, oslavy Velikonoc 
i vánoční besídky. Bylo vybudováno a téměř předáno do užívání sportoviště u č. p. 
6, kde však v současnosti vyrůstá pětibytovka Státního statku. Náhradou bylo 
vybudováno malé pískoviště za bytovkami. 



Občanský výbor zajišťoval i drobné opravy bytového fondu, čekárnu na autobus 
občané obložili palubkami a nově natřeli. O činnosti OV byli občané informováni 
prostřednictvím vývěsní skřínky, byly zde však i informace o politickém dění. 
Osada Bližná rozhodně ostudu nedělala. Přijíždělo sem mnoho rekreantů, řada 
z nich zavítala i do Bližné a vzhled osady upoutal na první pohled. Byla to zásluha 
i podniků, které některé staré domy opravily a stylově přizpůsobily. 
 

František Záhora 
 

Program leden 2016 
Klub FČAS Frymburk č. p. 23 

 
Program pro děti: 
úterý 9:00 – 11:00 zpívánky a říkanky v češtině a němčině 

/30 Kč 
čtvrtek 9:00 – 11:00 tvořeníčko /30 Kč 
neděle 16:00 – 18:00 herna /30 Kč 
pátek 29. 1. 2015 16:00 dětská diskotéka /30 Kč 
první pondělí v měsíci 9:00 – 11:00 dětská herna ve Vorderweissenbach /2 EUR 
 

Program pro seniory 
středa 14:00 – 16:00 senior klub /30 Kč 
 

Pohybové aktivity 
úterý 18:30 – 19:30 a čtvrtek 19:00 – 20:00 Power jóga s Janou /80 Kč 
Stolní tenis /30 Kč 

sudý týden v úterý 19:00 – 21:00 
lichý týden ve středu 18:00 – 20:00 

sobota 30. 1. 2016 turnaj ve stolním tenise  
informace a přihlášky u M. Touška nebo D. Tomáška na facebooku „klub FČAS“ 
nebo emailu fcas@centrum.cz.  

 

Akce – workshopy – semináře 
3. 1. 2016 17:00 – 18:00 prohlídka vánočně vyzdobeného kostela sv. Bartoloměje 

s komentářem Honzy Račáka /vstupné dobrovolné 
13. 1. 2016 18:00 – 20:00 seznámení s hathajógou s Marcelou /120 Kč 

informace tel.: 737 255 472 
22. 1. od 18:30 – promítání filmu „Rumunští Slováci – Koly v plotě“ spojené 

s besedou s pamětníky 
27. 1. 18:00 – 20:00 seznámení s kineziologií s Hankou Kotalíkovou 



Zprávy ze školy ohlédnutí za rokem 2015 
 
V roce 2015 jsme se zúčastnili různých aktivit, výcviků a pobytů. 

  Lyžařský kurz v Lipně nad Vltavou                   Projekt Kids on snow na Hochfichtu 

 Karneval                     Plaváček v Lipně nad Vltavou 

 
Plavecký výcvik ve Volarech      Den Země 



  Den matek                                       Den dětí na Olšině 
 
 

Výlet do Kamenice nad Lipou      1. školní den 2015/2016 
 

 
 

Seznamovací pobyt v Hořicích  
 

                       
                                                                                     Jazykový pobyt v Anglii 



Vánoční besídka pro rodiče       Zdobení vánočního stromu Poslední školní den roku 2015
                                        besídka 

kolektiv ZŠ 

Zprávičky ze školky 
 
Celý prosinec jsme se ve školce pilně věnovali přípravám na Vánoce.  

V pátek 4. 12. se školkou rozléhalo burácení a řinčení řetězů - to nás navštívil 
Mikuláš a čert. Děti byly za svou statečnost, přednesené básničky a slib, že 
budou hodné, obdarovány sladkými balíčky.  

Moc děkujeme paní D. Kaprálové, která tyto balíčky pořídila. 
V úterý 8. 12. jsme se příjemně pobavili při pohádce divadelního souboru KOS  
Pyšný sněhulák. 
V období adventu jsme také pilně tvořili, pekli cukroví a nacvičovali vánoční 
program. První vystoupení jsme měli ve středu 16. 12. pro babičky a dědečky v 
Domově důchodců Horní Planá a druhé ve čtvrtek 17. 12. ve školce pro rodiče. 
Po besídce následoval vánoční jarmark, kde si rodiče mohli zakoupit naše 

vánoční výrobky. S panem M. Somorou jsme 
do místního rozhlasu natočili vánoční pásmo, 
které Vám, doufáme, zpříjemnilo chvíle čekání 
na Ježíška.  

Děkujeme nejen panu M. Somorovi za nápad 
a čas věnovaný natáčení, ale i paní  
E. Brunerové a panu L. Škabroudovi  
za bezplatnou přepravu dětí do Horní Plané  
a paní M. Holubové za vánoční stromeček.  
Za celý kolektiv mateřské školy Vám všem 
přejeme hodně štěstí, zdraví a radosti v novém 
roce.                                                       

                                                                    kolektiv MŠ                 

 



Rybníky Černá 

„Nejenom chov ryb, ale i čím dál větší rozvoj 
sportovního rybaření v působnosti areálu, je cílem 
našeho podnikání“, řekl mi provozovatel, v obci všem 
známé „rybárny“, pan Václav Bruner. Sešli jsme se na 
hrázích rybníčků v areálu rybárny u příležitosti výlovu 
prvního rybníku v celé kaskádě všech osmi rybníků 
rozložených směrem dozadu, prakticky až 
k pláničskému lesu. Bylo to ve čtvrtek 3. prosince 
odpoledne, na hrázi rybníka připravené kádě, 
vaničky, nádoby, kesery a především profesionální 
rybáři, kterým přišli pomoci i místní rybáři sportovní. 
Rybník určený k výlovu je vypuštěn, ještě tak hodinku 
a je možno začít zatahovat sítě. Část této čekací doby 
jsem využil k rozhovoru s panem Brunerem, kterého 
jsem pobídl k rozhovoru pouze jednou větou – „Povězte nám prosím všechno o vaší 
firmě a podnikání v tomto oboru.“ a provozovatel se rozpovídal. 
Fungujeme zde již pátou sezonu. Zabýváme se jak chovem ryb, tak sportovním 
rybařením, určeným pro turisty v letní sezoně, ale samozřejmě, zejména v poslední 
době, i v sezoně zimní. Jsme tedy vlastně přizpůsobeni turistům a všem obyvatelům 
během celého roku. Právě zimní sezona je pro návštěvníky velmi atraktivní, tehdy 
provozujeme tzv. chytání na dírkách. Lidé přijdou, vrtákem si vyvrtají dírku v ledě 
a začnou lovit. Jenomže právě v posledních létech byla mírná zima, led se nevytvořil 
a atrakcí tak bylo málo. 
Během letní sezony se zaměřujeme především na turistiku. Turisté si zde v areálu 
mohou za menší poplatek postavit stan, mohou si rozdělat oheň a opéci si nejen třeba 
rybu, kterou jim vyčistíme, ale i „buřta“. 
Náš areál je rozsáhlý, zahrnuje celkem osm rybníků, z nichž největší jsou až vzadu 
u lesa. Velký, jednohektarový a druhý půlhektarový, jsou postupem doby pro nás stále 
více ztrátové. Důvodem jsou velké problémy se škodnou, především s vydrou říční a 
s volavkou popelavou. Nasadit ryby do těchto rybníků a věnovat se odchovu je 
skutečně pro nás velkým rizikem. Škodná dokáže stavy ryb naprosto zdecimovat, 
vždyť ztráty vyjádřené finančně dosahují u nás v průměru 300 tis. Kč ročně. 
Vyprodukovat to, co nám vydry sežerou, zejména pstruhovitých ryb, nedokážeme. 
A volavky, ty si zde již tak zvykly, že se chovají, jakoby ony byly majitelem. Navíc vydra 
patří mezi kriticky ohrožené druhy a je chráněna zákonem. 
Proto postupně otevíráme ke sportovnímu využití i tyto zadní rybníky, neboť i podle 
silné letošní turistické návštěvnosti usuzujeme, že lidé se budou postupně více 



na Lipno vracet. Napomáhá tomu nejen současná geopolitická situace, ale i v příštím 
roce zde bohatě propagovaná olympiáda, která přiláká více návštěvníků i k nám. 
Po skončení letní sezony, která se někdy protáhne až do října, připravujeme vše 
na vánoční čas. Všechny rybníky, obsazené nejen kaprem, ale i ostatní rybou – 
amurem, pstruhem duhovým, sivenem americkým a jinými - postupně slovíme, 
vytřídíme a připravíme k prodeji. 
Jsem tedy přítomen odlovu posledního rybníka, voda sice ještě úplně neodtekla, ale 
profesionální rybáři již vstupují do rybníka, připravují sítě a začínají zatahovat. Síť 
postupně zatáhnou ke břehu, ke slovu přijdou kesery, kterými se ulovené ryby ze sítě 
nabírají do připravených vaniček. Ty odnáší sportovní rybáři na břeh, vysypou 
do kádě a hlavní rybář, v našem případě Pavel Chruňák, ryby třídí do vedle stojících 
kádí. Pomáhají mu ještě dva jeho kolegové Aleš Poláček a Jonáš Knížek. Oddělují tak 
ryby lososovité a velkého a malého kapra. Z místních sportovních rybářů vidíme 
v rybníku i na břehu Pavla Sirotka, Zdeňka Holuba, Václava Pocklana i Jiřího Vlčka. 
Z první várky zátahu se však slovilo větší množství menších ryb, profíci navrhují ještě 
počkat, než voda úplně opadne. Pavel Sirotek se však na druhé straně, v blízkosti 
restaurace, již snažil nahánět ryby a potvrzuje, že v tom místě je spousta velkých 
kaprů. Proto se celý štáb vydává na toto místo, loví kapry kesery, nandavá do vaniček, 
které místní odnáší ke třídění na druhý břeh. 
Další průběh popisuje opět Václav Bruner: 
Po vytřídění putuje vylovený kapr do budovy líhně, do velkých žlabů a pak na prodej 
jednotlivým zájemcům. Ostatní ryby se ponechají zatím v kádích, kam se připouští 
kyslík a až se rybník celý odloví a kalná hladina se ustálí, pak vylovené pstruhy a další 
rybky vrátíme do rybníka zpět. Rybník totiž využíváme pro sportovní rybaření 
celoročně a tak tam musí být ryb dostatek. 
Rybu samozřejmě neprodáváme jen na Vánoce, ale celoročně, bez omezení času, 
kdykoliv může kdokoliv přijít, já zde bydlím, každému vyhovím. 
Na Vánoce letos budeme prodávat celkem čtyři druhy, hlavní nápor začíná od 20. 
prosince do Štědrého dne. 
V areálu se provozuje i restaurační zařízení, které bývalo pod jakousi pergolou jen 
v letní sezoně, letos však objekt zateplili a provoz je celoroční, i v zimě. 
Václav Bruner dodává: „Po zateplení je zde příjemné posezení i v zimním období, kdy 
v této mimosezonní době není v obci moc podniků otevřených. V restauraci 
obsloužíme turisty během celého roku, připravíme pro ně ryby podle jejich přání. Buď 
ty, které si sami nachytají, anebo si vyberou ze sortimentu restaurace. Ryby jim 
vyčistíme, upečeme a turisté je s chutí snědí. Zejména však ty, které si sami nachytají. 
Ryb je v rybníku dost, žádné velké čekání, zda ryba zabere, i když např. v letošním 
horkém létě moc ryba nebrala. Na jaře, v květnu v červnu, prodáme hodně ryb lidem, 
kteří si je kupují ke grilování doma. Celkově prodáme za celý rok 6 – 7 q kaprů, 
v sezoně prodáme kolem 2 q týdně, i když zde většinu tvoří pstruh.“ 



Nakonec jsme se ještě vrátili k areálu a jeho 
údržbě. „Udržovat takový areál v přijatelném 
stavu je poměrně náročné“, říká provozovatel a 
pokračuje: „Když jsme sem před 5 lety přišli, 
vypadalo to tu jako jedna velká skládka. Odvezli 
jsme odtud 12 velkokapacitních kontejnerů 
odpadu, který byl všude kolem i v rybnících. 
Areál byl volně průchozí a mnozí návštěvníci o 
čistotu moc nedbali. Provedli jsme zpočátku jakousi rekultivaci, aby ta původní 
„džungle“ zas trochu vypadala, což nás stálo nemalé prostředky. Udělat však z areálu 
něco jako golfové hřiště, to nám výsledky nepřinese, bude to jen velice náročné na 
údržbu. Proto areál udržujeme jen v jakémsi přijatelném stavu. Máme pojízdné 
sekačky, křovinořezy, pečujeme o stromy a křoviny. Bývaly zde i ovce, i náš 
předchůdce Marcel Svoboda je choval. Ale ovce ta spase jen to, co jí chutná a v areálu 
zbyde spousta nespasených a vlastně neudržovaných míst. Areál jsme znovu částečně 
oplotili, celkové oplocení není reálné z důvodů bahnitého a rašelinového terénu. 
Snažíme se zejména pro turisty vytvořit příjemný a přijatelný prostor pro jejich vyžití.“ 
Nakonec je nutno dodat, že firma Rybníky Černá v Pošumaví je podnikatelská, ale 
s maximální vstřícností v přístupu k obecním akcím, zejména se zde koná řada 
programů pro děti, ale i jiné akce, např. letos Army Run.  

S pozdravem Petrův zdar – František Záhora 
 

Kovářství Pavel Vokál V&V 
Budějovická 129, Křemže 382 03 

Provádíme práce:   
 kovářské - opravy hospodářského nářadí, výroba 
ozdobných vrat, mříží, zábradlí, kovaného nábytku, 
dalších kovaných prvků a doplňků dle přání, … 
 zámečnické - výroba rámů a zámečnických 
konstrukcí dle přání, pojezdová vrata, apod., … 
                           

Kontakt: e-mail: pa.vokal@email.cz 
tel.: 607 851 752  Web: www.kovarstvivokalweb.cz 



První a jedinečný LIPNO ICE MARATHON 
13. února 2016 

Extrémní závod na sněhu a ledu pro ty, kteří chtějí prověřit sami sebe v těch 
nejtěžších podmínkách. Teplota vzduchu klesá až na -20°C, nadmořská výška v místě 
konání závodu je 729 metrů nad mořem a nezpevněný terén tvoří led a sníh. Takový 
je Lipno Ice Marathon, jehož 1. ročník se 
bude konat 13. února 2016 v kempu 
Jestřábí v Černé v Pošumaví. 

Lipno Ice Marathon je výjimečný. 
Nestačí jen umět běhat a vydržet tradiční 
maratonskou vzdálenost 42,195 km, obojí 
musí závodníci zvládnout i v těch nejtřeskutějších českých mrazech na sněhu a ledu. 
Součástí celého podniku je i půlmaraton dlouhý 22 km a 10 kilometrová vzdálenost 
určená pro mladé sportovce. 

Trasa závodu povede napříč zamrzlým Lipnem. V případě té nejdelší poběží 
závodníci z Černé v Pošumaví až do obce Lipno nad Vltavou, kde se trať půlí a vrací zpět 
do místa startu v kempu Jestřábí. Obdobně je na tom i půlmaraton a Young guns 
maraton, který má svou otočku v lokalitě, kde sídlí vodní záchranáři – v Dolní Vltavici. 
V případě, že by led nebyl stabilní, mají organizátoři připravenou náhradní, bezpečnou 
a zároveň náročnou variantu. 

Hlavní kategorií je již zmíněný běh, další variantou – pokud počasí dovolí – je 
disciplína Freestyle, který zahrnuje brusle, běžecké lyže, kite, ledovou jachtu a kolo. 
Závodník si může vybrat jeden prostředek nebo je libovolně kombinovat. V disciplíně 
Freestyle si vybere každý, kdo má rád jakýkoliv aktivní pohyb na ledě. 

Nabízí se otázka, zda organizátoři závodu pomysleli i na bezpečnost závodníků. 
„Po celé trati budou rozmístěny hlídky záchranářů, které budou bdít nad bezpečím 
všech sportovců. Většinu z nich budou tvořit vodní záchranáři z Dolní Vltavice 
pod vedením svého velitele Milana Bukáčka. Jsou to již ostřílení profesionálové, se 
záchranou na ledu mají své mnohaleté zkušenosti,“ říká ředitelka závodu Adéla Černá. 
Ani pořadatel nepatří v tomto odvětví mezi nováčky. Yacht klub Jestřábí se totiž v roce 
2015 stal hostícím klubem pro Mistrovství Evropy v lodní třídě Tornado. S velkými 

podniky tak má jednoznačně ty nejlepší zkušenosti. 
 
     Lipno Ice Marathon je výbornou přípravou na jedinečný 
světový závod Antarctic Ice Marathon. Nyní máte příležitost 
se na tak náročný závod nachystat v domácích podmínkách, 
které rozhodně nebudou šetřit vás, ale naopak vaši 
peněženku. Tradiční součástí těchto zimních podniků je totiž i 
schopnost přežít v ledových podmínkách a v ceně 



startovného je zahrnuto i ubytování ve vlastním stanu přímo v lokalitě závodu. Spaní ve 
stanu na sněhu je samozřejmě dobrovolné a závodník ho nemusí využít, je to však 
součást závodu především pro ty, kteří to myslí opravdu vážně!  
          Startovné Lipno Ice Marathonu zahrnuje nejen start a ubytování, ale i občerstvení 
v průběhu závodu, závěrečný vítězný ceremoniál, doprovodný program a překvapení 
pro každého účastníka. Cena startovného pro maraton i půlmaraton je 1200 Kč. Za 
Young guns maraton závodníci zaplatí polovinu. Kdo si však pohlídá promo nabídky, 
může na startovném velmi ušetřit. Maximální počet závodníků, kteří se mohou do 
závodu přihlásit, je stanoven na 800. Z důvodu zajištění bezpečnosti jsme museli určit 
tento limit, proto by závodníci neměli s přihlášením váhat. Volná místa kvapem ubývají, 
byla by škoda, nechat si ujít tuto jedinečnou a v Čechách bezesporu ojedinělou 
sportovní událost,“ vysvětlují početní kvótu pořadatelé závodu.  
     Pro diváky, fanoušky a rodiny všech startujících je na pláži Windy Point připraveno 
spoustu zábavy, zde proběhne celodenní doprovodný program pro děti a ve večerních 
hodinách koncert skupiny Move Breakers a electro swingová party v podání zkušených 
DJs. Nejen závodníci se tak mají v polovině února nač těšit. Tak přijeďte a otestujte 
svou výdrž!  

Zve na tuto unikátní akci Adéla Černá. 
www.icemarathon.cz 
Pro více informací, prosím, kontaktujte: 
maXmedia, s. r. o. |Kryštof Šabacký | tel.: +420 604 691 147 | krystof@maXmediapr.cz 
Lipno Ice Marathon | Adéla Černá | tel.: +420 736 769 592 | info@icemarathon.cz 

 

Jak šly dějiny kolem domu č. p. 30  
původně fara 

 
V naší obci najdeme již jen několik domů, které nejenže něco pamatují, ale i jejich 
popisné číslo je již od samého počátku stále stejné. Některé tyto domy mají svou 
zajímavou historii, kterou se pokouším dát dohromady a postupně s ní seznámit 
i čtenáře našeho Zpravodaje. 
Jeden z nejstarších objektů v naší obci, stojící přímo ve středu obce, původní fara 
římskokatolické církve, je na rozdíl od ostatních domů zajímavá tím, že zde známe 
přesné datum výstavby. Ta byla zahájena v roce 1794 a dokončena 25. října 1795.  
Když byl v roce 1893 vybudován vodovod pro školu, byla o dva roky později povolena 
výstavba odbočky vodovodu pro faru. Uvádí se, že byla o síle slámového stébla 
a od roku 1926 byl vybírán poplatek 10 Kč za rok. 
V roce 1903 byla fara nákladem 24 tis. korun přestavěna, když náklady hradil ze ¾ 
náboženský fond a z ¼ farnost Černá. Výstavba byla svěřena staviteli Franzovi 



Sossnerovi z Krumlova, který v létech se v letech1901 – 1904 podílel na stavbě kostela. 
Tehdy bylo faře přiděleno č. p. 30. 
 
Mezi původní starou farou a kostelem stávala kaplička, asi jako Anderlova kaplička, 
která stojí za obcí ve směru na Frymburk. Ta byla oplocena plotem z dřevěných latěk, 
upevněných na dlouhých, do čtyřhranu otesaných kamenných sloupcích. Kaplička byla 
vyzdobena sochou sv. Jana Nepomuckého. Po výstavbě nové fary v roce 1903 byla 
kaplička zbourána a socha byla postavena mezi stromy na přední straně kostela naproti 
hostinci (tehdy u Scheiterbauera). Později byla přemístěna na vnější zeď hřbitova, 
na což si stěžoval kovářský mistr Johann Tschunko. Označil to jako nedůstojné umístění 
svého patrona, které ze svatého učinilo hlídače mrtvých a navrhl, aby byla socha 
sv. Jana Nepomuckého postavena na mostě v obci. 
 

Další poznatky o faře jsou známy až po roce 1945. Tehdy zde sloužil mše první český 
farář P. Jan Prachař, s kterým na faře žili manželé Václav a Václava Lovětínských. 
Po domluvě se nastěhovali do patra po německé rodině. Naproti nim nahoře byla 
jedna strana k dispozici kněžím. Jan Prachař v r. 1949 emigroval a po něm se zde 
vystřídalo několik duchovních. Podle vyprávění manželů Lovětínských přišel 
po Prachařovi P. Motejl, dalším farářem byl Slovák P. Solnica, který zde byl poměrně 
dlouho. Po něm prý přišel P. Vrba, dalším byl P. Šmíd, po něm P. Noska a od 12. 
listopadu 1960 byla fara prázdná a nový farář P. Karel Prokop Švec již dojížděl 
z Frymburku. V té době dochází k mnoha stížnostem z řad občanů, že po zrušení fary 
a odstěhování faráře se s budovou stejně nic nedělá. 
Na počátku šedesátých let byla budova fary adaptována a v roce 1962 sem přemístěna 
mateřská škola, která byla od roku 1949 v jedné třídě základní školy. Od r. 1962 byla 
v budově umístěna i školní stravovna. Budova byla však nadále majetkem církve 
a podle vyjádření představitele farního úřadu ve Frymburku mělo dojít prý v brzké 
době k znovuobsazení farářem, takže budovu požadovali vrátit. V budově byla 
mateřská škola o kapacitě 30 míst, školní kuchyně a jídelna. Celkový počet dětí byl však 
50 – 60 míst, takže se zbylé děti dovážely z okolních osad do školky v Hůrce a Horní 
Plané a později i do dětského útulku v Milné. Kuchyně odpovídala všem požadavkům, 
jídelna však byla malá a žáci obědvali na tři směny. Ředitelkou MŠ byla paní Věra 
Kopečková. 
Mezi MNV Černá v Pošumaví a duchovní správou byla uzavřena nájemní smlouva, která 
byla obnovena v roce 1972. Obec platila římskokatolické církvi plný nájem ve výši 26 
tisíc Kčs ročně až do roku 1975, kdy byly amortizovány náklady vložené 
pronajímatelem. V období let 1971 – 1976 se do budovy při rekonstrukci investovalo 
1 200 000 Kčs. V roce 1977 dostala budova novou fasádu. 
Od 1. ledna 1984 se Mateřská škola stěhovala do nové budovy v prostoru za poštou, 
která je postavena v akci“Z“. 



Do uvolněných prostor fary se v posledním čtvrtletí roku 1985 přestěhovala prodejna 
potravin, neboť samoobsluha v obci se rekonstruovala, jednak přístavbou a jednak 
rozšířením o dřívější skladovací prostory. Vedoucí prodejny byla v tomto období 
Růžena Študlarová, prodavačkami Anna Augstenová, Marie Dubová a Jaroslava 
Schallenbergerová. 
Na faře (bývalé MŠ) byly však prostory stísněné, ale do zahájení rekreační sezony v r. 
1986 se počítalo s přestěhováním do nové samoobsluhy. To se také stalo a nakupovat 
se tam začalo 7. 7. 1986. 
 

Ještě v témže roce 1986 začíná přestavba a adaptace fary, v níž měla být zřízena Lidová 
škola umění (LŠU) a jedna bytová jednotka 3 + 1 a garsonka pro vyučujícího, celkem 
v plánované hodnotě 1,5 mil. Kčs. Rekonstrukci a přestavbu prováděl MNV Černá 
v Pošumaví ve spolupráci s MNV Frymburk, Hořice na Šumavě a MěNV Horní Planá. 
K 20. září 1987 byly ukončeny omítky a štukování stěn, byla dokončena kanalizace, 
hrubá elektroinstalace, vodoinstalace a odpad. Začalo se s nátěry oken a dveří, 
s obklady stěn na WC a koupelně. MěNV Horní Planá provedl vodoinstalaci a odpad, 
MNV Hořice poskytl malíře a natěrače. Jako brigádníci zde pracovali i učitelé a školští 
zaměstnanci a to z Černé 6 lidí, ze ZŠ Horní Planá 4 učitelé a ze ZŠ Hořice 7 učitelů. 
Celkem 350 hodin zde odpracovali příslušníci Pohraniční stráže Kyselov. Rekonstrukce 
objektu byla v roce 1987 dokončena. 
Mezitím však zahájila již v roce 1986 svou činnost LŠU – hudební obor, kde byl zřízen 
přípravný ročník pro žáky 1. post. ročníku nejen z Černé, ale i z Hořic, Frymburka 
a Horní Plané. Dětí bylo celkem 11 a vyučoval je učitel ZŠ v Černé Milan Strejc. 
Pak se do obce a do objektu LŠU přistěhoval učitel hudby Petr Štefl, který vyučoval 
v r. 1988 a začátkem r. 1989 skončil. 
LŠU – rekonstrukce fary – byla stavěna v akci „Z“ s cílem ušetřit 30% nákladů, 
ve skutečnosti se však prodělalo 140 tis. Kčs. Problémem bylo to, že v budově byl byt 
pro faráře, církevní úřady trvaly na jeho zachování, přestože tam nikdy žádný farář 
nebydlel. Místnost pro učitele hudby bylo tedy potřeba vybudovat jinde v budově. 
V roce 1989, přesně na první jarní den, se do obce přistěhovali učitelé hudby Vladimír 
Rolčík a Naďa Rolčíková, v bytě LŠU bydleli až do roku 1991, kdy se stěhovali do svého 
nově postaveného rodinného domku. V budově fary (MŠ) vyučovali hudbu až do konce 
roku 2002. Nejprve jako pobočka ZUŠ v Českém Krumlově, v září r. 1996 se 
osamostatnili a začali fungovat jako soukromá hudební škola. 
Již začátkem devadesátých let bylo vcelku jasno, že budova bude navrácena církvi zpět, 
což se stalo podle smlouvy v lednu roku 2003. Hudební škola manželů Rolčíkových se 
přestěhovala do prostor Základní školy. 
V budově, která již patřila církvi, sice žádný duchovní nebydlel, ale byt byl pronajímán 
potřebným věřícím. Prostory bývalé třídy Hudební školy byly občas využívány 
k církevním setkáním farníků. 



Objekt fary byl v té době v havarijním stavu, církev žádné údržby neprováděla, ani se 
nevědělo, co vlastně s budovou bude, pouze hyzdila obec. 
Začátkem roku 2008 byli zastupitelé informováni o tom, že římsko-katolická církev 
začíná prodávat nemovitosti. Starosta Jan Voldřich byl pověřen jednáním s církevními 
úřady o možnosti odprodeje fary obci. Jednání se táhlo téměř dva roky, nakonec byla 
církev nucena vrátit budovu zpět obci, nyní však již za nemalou finanční částku. 
Požadovala za budovu 1 864 000 Kč a směnu dvou pozemků. Zastupitelé pak rozhodli, 
že obec za tuto částku budovu fary odkoupí a tak se objekt č. p. 30 stal v prosinci r. 
2009 majetkem obce. Již tehdy se počítalo s tím, že dojde k rekonstrukci, čímž se 
podstatně vylepší vzhled tohoto místa uprostřed obce. Předběžně se počítalo 
s výstavbou bytů a sociálních služeb. 
Během roku 2011 provedla obec vlastními silami celkovou asanaci a předrekonstrukční 
přípravu budovy, přičemž se zjistilo, že po dešti vniká do sklepa budovy voda, takže 
bylo nutno řešit zanesené potrubí směrem k ČOV i k penzionu SEN. 
V roce 2012 tak začala jedna z důležitých staveb v obci nazvaná „Fara – stavební úpravy 
a půdní vestavba“. Do výběrového řízení se přihlásilo celkem 23 firem, 11 z nich však 
dodalo všechny potřebné podklady a nakonec jako nejvhodnější byla vybrána firma 
EVEN, s.r.o. stavební společnost Praha 10 – Dubeč. Projektovou dokumentaci zhotovila 
firma Ing. Dagmar Turnhöferová, Český Krumlov. Stavba byla zahájena v květnu 2012, 
byly provedeny nové vodovodní a kanalizační přípojky, nová střecha, zateplení objektu, 
nová fasáda, veškeré vnitřní práce a nakonec i venkovní úpravy. Vše bylo ukončeno 
v listopadu r. 2012. Celá rekonstrukce stavby stála 7 203 000 Kč, když obec využila 
osmimilionového úvěru od ČSOB. 
Rekonstrukcí bývalé fary vznikly čtyři bytové jednotky a nové Informační centrum, což 
vše začalo fungovat v roce 2013. Informační centrum zahájilo činnost v květnu 2013, 
což bylo přesně u příležitosti 745 let od vzniku naší obce. 
Co se týče bytů, byl byt 3+1 přidělen rodině Václava Pocklana, byt 2+1 dostali 
Bandurovi (Michal a Anna), do druhého bytu 2+1 se nastěhovala Eva Jakešová a byt 
1+1 dostala přidělen Marcela Bláhová. 
 

Celková anabáze budovy č. p. 30 je u konce, nový objekt nyní, spolu s kostelem, zapadá 
velmi příznivě do konceptu a rázu naší obce. 

František Záhora 
 
 
 

 

1. výzva v rámci dotačního programu kotlíkové dotace 
Od 18.12.2015 mohou zájemci o vměnu zastaralého kotle na pevná paliva 
s ručním přikládáním v rodinných domech stáhnout z webových stránek 

Jihočeského kraje dokumenty potřebné k podání žádosti. 
http://kotlikovedotace.kraj-jihocesky.cz/?p=p_4 

Příjem žádostí bude zahájen 18. 1.2016 a poběží do 31. 3 .2016 do 14 hod. 



Doplňovačka 
Podle legendy luštěte pětipísmenná slova. Poslední písmeno prvního slova je zároveň 
prvním písmenem druhého slova. Všechna první slova začínají stejným písmenem – P 
(pivovar). Po vyluštění písmen získáte tajenku: zakladatel pivovaru v naší obci v roce 
1568. 

P         místnost v domě – jehličnatý strom 
P         přestávka - srdečnice 
P         příslušenství parašutisty – geometrické 

těleso 
P         nepřítel zahájil… - potah na stůl 
P         označení pro změnu / mech. fyz. chem. 

atd./ - sourozenec 
P         domácky Josef - počasí 
P         karetní hra - část kabátu 
P         žhář - pokrývka hlavy 
P         mytí prádla - internet. pošta foneticky 
P         nástupiště – náhlá myšlenka  
P         prostředek k dopravě zboží - náš jedovatý 

had 
P         slap - nástroj k šití 
P         důchod - africký stát 
P         nožní šlapadlo - zimní měsíc 
P         nádoba na pečení - vyjadřuje množství, 

pořadí 
P         je uvnitř perlorodky - povel pro psa 
P         režim jízdy na železnici - zmrzlina 

na tyčce 
P         nejhorší školní známka - podzimní květina 
P         vzletný způsob projevu - živočišný tuk 
P         smuteční oznámení - krvácivá horečka 
P         program - nářadí truhláře 
P         číšník - hospoda 
P         rozkaž někomu - chodská příruční zbraň 
P         sladkovodní ryba - čekatel 
P         bezvěrec - zápisník 

 
Vyluštění z minulého Zpravodaje: koleda; vanilka; ořechy; jesličky; kapr; 
ježíšek; prskavka; dárky; jmelí; stromek; vánočka; rum. 

František Záhora 



Oznámení 
 

Redakce oznamuje, že příspěvky můžete posílat elektronickou poštou na adresu 
zpravodajcerna@email.cz, nebo je předat v písemné podobě na Obecním úřadě. 
Uzávěrka zpravodaje měsíce únor bude 25. ledna 2016. 

ReZp 
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Lipno nature, s.r.o. VLADIMÍR CNOTA 
 

SOUKROMÝ ZEMĚDĚLEC HOSPODAŘÍCÍ VE VAŠÍ LOKALITĚ 
HLEDÁ POZEMKY K PRONÁJMU, 

VHODNÉ K ZEMĚDĚLSKÉ ČINNOSTI. 
 

Nabízíme roční pronájem 2 – 3 000 Kč/ha. 
 

VEŠKERÉ ADMINISTRATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
S PŘEVODEM NÁJEMNÍ  SMLOUVY A DANĚ Z POZEMKU VYŘÍDÍME 

ZA VÁS. 
 

TEL: +420 720 101 603, p. Cnota, p. Kukačka 
IČ: 72204605, Vyšehrad 169, 381 01 Český Krumlov 

email: Info@lipnonemovitosti.cz, 
www.lipnonemovitosti.cz 
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